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سمیعی مدیرعامل جدید باشگاه استقلال
از زمان برکناری علی خطیر از سمت مدیرعاملی باشگاه استقلال تا روز گذشته، 
باشگاه استقلال با سرپرستی فرشید سمیعی اداره می شد. روز گذشته اما رسماً 
باشگاه استقلال اعلام کرد سمیعی به عنوان مدیرعامل به فعالیت خود در 
این باشگاه ادامه خواهد داد. بعد از تغییراتی که در رأس دولت به وجود آمد 
و رئیس جمهوری تغییر کرد، برخی پیش بینی می کردند که شاید در باشگاه 
استقلال نیز تغییراتی رخ داده و یا دست کم اعلام مدیرعاملی فرشید سمیعی 
به تعویق بیفتد اما در نهایت با مجوزی که از سوی نهادهای مربوطه صادر گردید، 
باشگاه استقلال مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره خود را معرفی کرد. در خبری که 
باشگاه استقلال با مضمون انتخاب فرشید سمیعی به عنوان مدیرعامل روی خروجی 
رسانه خود قرار داد، این عبارت به انتشار درآمد: دکتر فرشید سمیعی پس از جلسه هیأت مدیره باشگاه 
استقلال و انجام تشریفات اداری، رسماً به عنوان مدیرعامل باشگاه استقلال منصوب شد. فرشید سمیعی تا 
پیش از این به عنوان سرپرست مدیرعاملی به انجام امور محوله مشغول بود. آقایان احمد شهریاری، فرشید 
سمیعی، مهدی افضلی، مهدی حیدرزاده و مصطفی کارخانه اعضای هیأت مدیره باشگاه استقلال هستند. 
گفتنی است احمد شهریاری به عنوان رئیس هیأت مدیره و مهدی افضلی به عنوان نایب رئیس هیأت مدیره 
در باشگاه استقلال فعالیت خواهند داشت. به این ترتیب پرونده انتخاب مدیرعامل باشگاه استقلال بسته 

شد و باشگاه استقلال مدیرعامل جدید خود را شناخت.

سود بالای پرسپولیس از فروش عبدالکریم

1.5 میلیون دلار+ اردوی 10 روزه در اسپایر
 در رقابت بین دو باشگاه العربی و الوکره به نظر می رسد الوکره موفق شد با 
پرداخت پول بیشتر به پرسپولیس شرایط جذب عبدالکریم حسن را فراهم 
کند. در این میان باشگاه پرسپولیس هم موفق شد از دل این رقابت و البته 
خواست عبدالکریم برای بازگشت به لیگ فوتبال کشورش درآمد قابل توجهی به 
دست بیاورد و تا جایی که تیغش می برد از ترانسفر مدافع چپ قطری سود ببرد. هر 
چند باشگاه پرسپولیس هنوز خبر ترانسفر عبدالکریم را منتشر نکرده یا در قبال اخبار 
منتشره در رسانه ها واکنشی نشان نداده اما ظاهراً این انتقال نهایی شده و همان طور که 
انتظار می رفت، عبدالکریم دیگر بازیکن پرسپولیس نیست. در حالی که مذاکره العربی و پرسپولیس 
به درازا کشید و چانه زنی میان طرفین بر سر مبلغ رضایتنامه این بازیکن قطری طولانی شد، الوکره با پذیرش 
خواسته های نهایی باشگاه پرسپولیس، عبدالکریم حسن را جذب کرد. برابر با اخبار موثق رسیده از دوحه، الوکره 
با پرداخت مبلغ یک میلیون و سیصد هزار دلار به باشگاه پرسپولیس و تقبل هزینه برپایی یک اردوی هفت تا ده 
روزه برای سرخپوشان تهران در کمپ مجهز اسپایر همزمان با تعطیلات نیم فصل، رضایتنامه عبدالکریم حسن را از 
باشگاه پرسپولیس گرفت تا مانعی بر سر عقد قرارداد با این بازیکن قطری نباشد. بر اساس همین توافق، عبدالکریم 

حسن برای شرکت در تمرین پرسپولیس به تهران برنگشت.

مراحل آماده سازی، تعمیر و تجهیز ورزشگاه 
 AFC اولویت های  براساس  کشورمان  اول 
در حال انجام است، ورزشگاهی که امسال 
سوم  مرحله  همچون  مهمی  میزبانی های 
نخبگان  لیگ   ،2026 جهانی  جام  انتخابی 
آسیا و لیگ برتر را در پیش دارد و باید برای 
بحث  در  زمان  شود.  آماده  میزبانی ها  این 
آماده سازی ورزشگاه آزادی اهمیت زیادی دارد 
چرا که این ورزشگاه باید حدود 45 روز دیگر 
آماده نخستین بازی تیم ملی در مرحله سوم 
انتخابی جام جهانی شود. این در حالی است 
که لیگ برتر حدود 25 روز دیگر آغاز می شود 
که البته راهکار مسئولان برای بازی های آغازین 
لیگ برتر ورزشگاه تختی است؛ هرچند این 

ورزشگاه هم حال و روز خوشی ندارد.
 در این بین در هفته های گذشته صحبت های 
آزادی  نامساعد  شرایط  خصوص  در  زیادی 
مطرح شد و درست در همان مقطع برخی از 

رسانه ها عکس هایی از آخرین تغییر و تحولات 
این  این ورزشگاه کهنه کار منتشر کردند که 
تصاویر نشان می داد کار تعمیر و بازسازی آزادی 
قطعاً زمانبر خواهد بود. در این شرایط دیروز 
سومین جلسه بررسی چالش های میزبانی این 
ورزشگاه برگزار شد و در حاشیه این جلسه، در 
حالی عکس هایی از حضور مسئولان ورزش 
تیم های استقلال و  نمایندگان  و  کشورمان 
پرسپولیس در ورزشگاه آزادی منتشر شد که 
در پشت این عکس ها حضور لودر، ماشین 
حمل سیمان و گرد و خاک در بخشی از این 
ورزشگاه دیده می شود که این موضوع نگرانی 

هواداران فوتبال را دوچندان کرد.
 کار تعمیر سکوهای ورزشگاه آزادی از فصل 
شد  باعث  موضوع  این  و  شد  آغاز  گذشته 
حضور  یت  ود محد شاهد  زشگاه  ور ین  ا تا 
هواداران تیم های استقلال و پرسپولیس در 
بازی های خانگی باشد. لیگ برتر 12 خردادماه 

به پایان رسید و در آن مقطع مسئولان مربوطه 
می توانستند کار تعمیر و بازسازی را با سرعت 
از دست رفتن  با تهدید  امروز  تا  آغاز کنند 
آن  به  موضوعی که  نشوند.  مواجه  میزبانی 
اهمیت داده نشد تا کار به برگزاری جلسات 

پی در پی و اما و اگرهای بسیار کشیده شود.

تراکتـــور تیمـــی رؤیایـــی بســـته و بـــا 
نظیـــر علیرضـــا  بازیکنانـــی  جـــذب 
بیرانونـــد، مهـــدی ترابـــی، دانیـــال 
اســـماعیلی فر، ایگور پوستونســـکی، 
مهنـــد علـــی و ادامـــه همـــکاری بـــا 
شـــجاع خلیل زاده، محمد نـــادری و 
ریـــکاردو آلـــوز به یکی از شـــانس های 
مســـلم قهرمانـــی در لیگ بیســـت و 
چهـــارم بدل شـــده اســـت. بـــا توجه 
بـــه خریدهای انجام شـــده، خیلی ها 
معتقدنـــد تراکتور به ســـقف بودجه 
رســـیده و نمی تواند مبلـــغ دیگری را 
برای جـــذب بازیکـــن جدیـــد هزینه 

. کند
طـــی یکـــی دو روز اخیـــر امـــا خبری 
منتشـــر شـــد مبنی بر اینکـــه تراکتور 
با ســـردار آزمون هم مذاکـــره کرده و 

شـــاید این مهاجم 2۹ ســـاله را جذب 
کنـــد. حتی برخی از قـــول محمدرضا 
زنوزی مالـــک تراکتور عنـــوان کردند 
وقتی ســـردار قصد بـــازی در تیم های 
عربـــی را دارد، چرا بـــه تراکتور نیاید؟ 
شـــایعه ای که هنوز هم تکذیب نشده 
اما موانع بزرگـــی پیش روی خود دارد 
که یکی از آنها علاقـــه آزمون به ادامه 
بازی در فوتبال اروپاســـت. به گزارش 
ایرنـــا، نکتـــه مهمی کـــه بایـــد به آن 
توجه داشـــت، این اســـت که ســـردار 
تـــا تابســـتان 202۷ بـــا بایرلورکـــوزن 
قـــرارداد دارد و در لورکوزن دســـتمزد 
بالایـــی دریافـــت می کنـــد و حتی اگر 
با باشـــگاهی جدید به توافق نرســـد، 
می تواند تمـــام و کمـــال حقوق خود 
را از باشـــگاه آلمانی دریافـــت کند. از 
طرفی دیگر مبلـــغ رضایتنامه آزمون، 
12.5 میلیـــون یـــورو اســـت، یعنـــی 
تراکتـــور یـــا هر باشـــگاه ایرانـــی دیگر 
بایـــد به اندازه دو برابر ســـقف بودجه 
خود هزینـــه کند تا فقـــط رضایتنامه 
آزمون را از بایرلورکوزن بگیرد. ضمن 

اینکه دســـتمزد ســـردار هم مشخص 
اســـت و اگر به آســـیا بیایـــد، کمتر از 

پنج میلیـــون یـــورو نمی خواهد.
با توجه به این مســـائل، حضور آزمون 

در تراکتـــور را باید یک خبـــر جذاب، 
فقط بـــرای فضـــای مجـــازی بدانیم؛ 

مبلغ رضایتنامه آزمون 1۲/5 میلیون یورو است

سردار - تراکتور؛ زیاد جدی نگیرید

سومین جلسه بررسی چالش های میزبانی ورزشگاه 
آزادی دیروز با حضور مسئولان فدراسیون فوتبال و 
تیم های استقلال و پرسپولیس برگزار شد. در ابتدای 
این جلسه اعضا گزارشی از آخرین وضعیت بهسازی 
ورزشگاه  آزادی و راهکارهای لازم در این زمینه ارائه 
کردند. همچنین در مورد الزامات مورد نیاز برای تجهیز 
ورزشگاه آزادی مطابق استانداردهای فیفا و AFC بحث 
و گفت وگو شد. مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
تحولات  آخرین  خصوص  در  جلسه  این  ابتدای  در 
در  تماشاگران  »صندلی های  گفت:  آزادی  ورزشگاه 
ورزشگاه آزادی خریداری شده و بزودی در قسمت های 
 VIP، مختلف سکوها نصب خواهد شد. بخش های
CIP و جایگاه خبرنگاران ورزشگاه آزادی باید بازسازی 
شوند و این موضوع برای کنفدراسیون فوتبال آسیا 
بسیار اهمیت دارد. ما باید هرچه سریع تر این بخش ها 
را مطابق دستورالعمل ها بازسازی کنیم تا مشکلی برای 
میزبانی در رقابت های بین المللی نداشته باشیم.«  
رئیس فدراسیون فوتبال در این جلسه پیشنهاد داد 
تا زمان آغاز مسابقات ستادی متشکل از نمایندگان 
باشگاه ها، شرکت توسعه تجهیز و فدراسیون فوتبال 
تشکیل شود تا هر روز از روند آماده سازی ورزشگاه ها 
گزارشی تهیه شود. تاج تأکید کرد: »حضور در این 

جریان  در  تا  است  الزامی  باشگاه ها  برای  جلسات 
از مشکلات هم  جزئیات قرار بگیرند و دیگر خبری 
نباشد.« او افزود: »در ورزشگاه آزادی کارهای اصولی و 
منطقی انجام شده است. بحث معماری، CIP، VIP و 
جایگاه خبرنگاران هم باید تجهیز شود. نور استادیوم 
اکنون کافی است. قرار است از ۲ اسکوربورد استفاده 
شود. بجز قبلی، یک اسکوربورد جدید هم کار گذاشته 
می شود.«  رئیس فدراسیون فوتبال گفت: »ممکن 
است به هر دلیلی ورزشگاه آزادی به بازی اول تیم ملی 
مقابل قرقیزستان نرسد. هرچند در این زمینه تمام 
تلاش خود را می کنیم  اما اگر نرسید، باید برنامه ریزی 
جدیدی برای ورزشگاه های جایگزین داشته باشیم. 
۳00 هزار  اگر نتوانیم بازی ها را بموقع برگزار کنیم، 
دلار جریمه می شویم و حتی ممکن است مانند بازی 
کره شمالی و ژاپن ۳ بر صفر بازنده شویم.«  او بیان 
داشت: »باید ورزشگاه تختی را هم جایگزین داشته 
باشیم. امروز ستادی را با حضور مسئولان سازمان 
و  استقلال  و  ملی  تیم  فوتبال،  فدراسیون  لیگ، 
موظف  اعضایش  که  می دهیم  تشکیل  پرسپولیس 
هستند شنبه، یکشنبه و چهارشنبه هر هفته ۳ جلسه 
مفصل داشته باشند. باید گزارش کار را به من، وزیر 
ورزش و مسئولان شرکت توسعه و تجهیز ارائه بدهند.«

هشدار جدی تاج درباره ورزشگاه آزادی

شاید بازی های خانگی تیم ملی سه بر صفر علیه ما اعلام شود

برش

 بازی در زمین ایجنت ها 
یا باشگاه های بازیکن ساز

 فدراســیون فوتبــال بــا مدیریــت مهــدی تاج و ســازمان 
لیــگ در چنــد ســال اخیــر قوانینــی وضــع کرده انــد کــه 
ــگاه ها  ــال باش ــک ح ــه کم ــای آنک ــه ج ــات ب ــی اوق گاه
باشــد، قاتــل جانشــان شــده اســت. از قانــون کــم 
شــدن تعــداد بازیکنــان خارجــی از ســهمیه تیم هــا کــه 
می گویــد هــر بازیکــن خارجــی در صــورت عــدم حضــور 
در 60 درصــد بازی هــا در یــک فصــل از فهرســت تیــم 
خــارج می شــود و ســهمیه اش هــم می ســوزد تــا قانــون 
تــازه قــرارداد یکســاله بــرای برخــی بازیکنــان مســن کــه 

عمــلاً بــازی در زمیــن دلال هاســت.
ــت  ــن اس ــا ای ــگاهی م ــال باش ــگی فوتب ــل همیش معض
کــه ایجنت هــا و دلالان یــک قــدم جلو تــر از آقایــان 
ــا  ــا ب ــد. آنه ــت می کنن ــگ حرک ــازمان لی ــئول در س مس
لطایف الحیــل و برنامه ریــزی دقیــق، جــوری صحنــه 
نقــل و انتقــالات را می چیننــد کــه در نهایــت بیشــترین 
ســود را در پایــان پنجــره نقــل و انتقــالات نصیــب خــود 
کننــد. وقتــی برنامــه مدون و مشــخص و برنامــه جامع 
و بلنــد مــدت نداشــته باشــیم، آیین نامه ســازمان لیگ 
کــه اکثــر اوقــات بــه صــورت خلق الســاعه بــه دســت 
باشــگاه ها می رســد، معکــوس عمــل می کنــد و بــه 
ــر  ــتن بهت ــران را در راه بس ــان و مدی ــه مربی ــای اینک ج
تیم هــا یــاری کنــد، بــه کلاف ســردرگمی تبدیل می شــود 
کــه حــل مشــکل را ســخت تر می کنــد. قانونــی کــه عملاً 
ــا بازیکنــان  دســت باشــگاه ها را بــرای بســتن قــرارداد ب

مؤثــر می بنــدد، بــه نفــع چــه کســانی اســت؟
تیم هــای بــزرگ کشــور و مدعیــان قهرمانــی بــه درســت 
یــا غلــط تعــداد زیــادی بازیکــن مســن دارنــد کــه 
قراردادشــان تمــام شــده، وقتــی قانــون اجبــار قــرارداد 
یکســاله بــرای افــراد مســن را وضــع می کنیــد، ایــن 
یعنــی تحــرکات ایجنت هــا چنــد برابــر می شــود. بــه 
جــای جابه جایــی 40 یــا 50 بازیکــن بیــن تیم هــا در 
عمــل تعــداد بازیکنــان باکیفیتــی کــه بــا صحنه گردانــی 
دلالان تیم هایشــان را عــوض می کننــد، بــه صــد یــا 

صدوبیســت بازیکــن می رســد.
انتقــالات  ایــن نقــل و  ســؤال اینجاســت کــه ســود 
پاســخ  مــی رود؟  کســانی  چــه  جیــب  بــه  بی دلیــل 
مشــخص اســت؛ حضــرات دلال و ایجنــت کــه تعــداد 
نقــل و انتقــالات را بــا انواع و اقســام شــگرد ها چند برابر 
می کننــد. بازارگرمــی و باشــگاه گردی بــرای بازیکنــان 
متوســط و کمــی باکیفیــت هــم مزیــد برعلــت می شــود 
ــکلی  ــه ش ــن ب ــد قوانی ــرا نبای ــزد. چ ــم بری ــازار به ه ــا ب ت
باشــد کــه باشــگاه ها بتواننــد به راحتــی قراردادهای ســه 
یــا چهــار ســاله ببندنــد تــا بتواننــد روی بازیکنــان درجــه 
یــک و تأثیرگذارشــان بــرای بلندمــدت حســاب کننــد؟ 
ــاب  ــر و حس ــگاه آینده نگ ــا ن ــال ب ــگاه های فوتب ــر باش اگ
کــردن روی اندوختــه بازیکنان جوان خود اســتراتژی و 
راهبــرد خــود را بــه ســمت بســتن قراردادهــای بازیکنان 
بــرای مدتــی بیــن 3 تــا 5 ســال برنامه ریزی کننــد بدون 
شــک هــم در صــورت ترانســفر بازیکــن ســود خوبــی 
نصیــب باشــگاه ها می شــود هــم اینکــه بــا جابجایــی 
هــر ســاله و بی دلیــل بازیکنــان هزینه هــای اضافــی بــه 

ــود. ــل نمی ش ــف تحمی ــگاه های مختل باش
ــه  ــدت ب ــاله و کوتاه م ــای یکس ــپ قرارداده ــن تی دود ای
چشــم چــه کســانی مــی رود؟ باشــگاه های پرطرفــدار 
و تیم هایــی کــه در شهرشــان هــواداران میلیونــی 
دارنــد، از ایــن قانــون لطمــه زیــادی می بیننــد و خیلــی 
زود ســهمیه جــذب بازیکنــان لیــگ برتری شــان تمــام 

می شــود.
راه نجــات فوتبــال مــا  اکثــر کارشناســان  بــاور  بــه 
رویکــرد جوانگرایــی باشــگاه ها بــا اتــکا بــه آکادمــی 
پــرورش بازیکنــان مســتعد اســت. قوانیــن ســفت و 
ســخت ســازمان لیــگ و فدراســیون بایــد بــرای حفــظ 
ســرمایه های ایــن قبیــل باشــگاه ها باشــد، بــه گونــه ای 
کــه وقتــی باشــگاهی برخــلاف روند حال حاضــر فوتبال 
باشــگاهی کشــور روی بازیکنــان جــوان و باانگیــزه 
ســرمایه گذاری و بــا آمــوزش دقیــق و بــر پایــه اصــول 
حرفــه ای، اســتعدادهایی را شــکوفا می کنــد، ایــن 
امــکان برایــش فراهــم باشــد تا در یــک بازه 5 یا ۷ ســاله 
هماننــد باشــگاه های معتبــر دنیا از این قبیــل بازیکنان 
باآتیــه بهــره ببــرد یــا حداقــل در صــورت ترانســفر شــدن 
بــه تیم هــای بــزرگ داخلــی یــا خارجــی از عوایــد قابــل 
توجــه ایــن انتقــال و حــق رشــد آنهــا در طــول ســال های 
آینــده اســتفاده کــرده و بــا بودجــه بــه دســت آمــده کار 
پــرورش و اســتعداد یابی نوجوانــان و جوانــان باانگیــزه 

ــا قــدرت ادامــه دهــد. و آینــده دار را ب
حــال بایــد دیــد مســئولین فدراســیون و ســازمان لیــگ 
ــب  ــا تصوی ــه آنه ــی ک ــتاده اند. قوانین ــو ایس ــدام س در ک
می کننــد خــط مشــی و نقشــه راه 10 ســال آینــده فوتبال 
ــد  ــد دی ــران را ترســیم می کنــد. بای باشــگاهی و ملــی ای
چــه کســانی از ایــن قوانیــن بیشــترین بهــره را می برنــد؛ 
باشــگاه های ســازنده بازیکنــان نســل بعــدی فوتبــال 
ــه  ــوره ب ــد خ ــه مانن ــی ک ــا و دلالان ــا ایجنت ه ــور و ی کش

جــان فوتبــال نحیــف باشــگاهی مــا افتاده انــد.

یادداشت

داود عطایی

فدراسیون   / محمد محمدی سدهی 
فوتبال دیروز از عضویت امیر قلعه نویی 
در کمیته فنی خبر داد. این در حالی 
پیشکسوت  جلالی،  مجید  که  است 
فوتبال کشورمان اواخر سال گذشته 
و  توسعه  )مدیر  خود  سمت  حفظ  با 
پیشرفت فوتبال کشور( به عنوان رئیس 
این کمیته معرفی شد و حالا سرمربی 
کنار  در  کشورمان  فوتبال  ملی  تیم 
خواهد  حضور  فنی  کمیته  در  جلالی 

داشت.
حضور  خصــــــــــوص  در  جلالی  مجید 
قلعه  نویی در کمیته فنی به »ایران ورزشی« 
می گوید: »حدود 3 ماه پیش مسئولیت 
کمیته فنی را برعهده گرفتم و حالا هم 
کمیته  این  جدید  اعضای  فدراسیون 
این اعضا  از  را معرفی می کند که یکی 
فنی  کمیته  است.  ملی  تیم  سرمربی 
شاخصه های مربیان را در تمام سطوح 
مشخص و براساس آن مربیان را انتخاب 
می کند، علاوه بر این کمیته فنی نقش 
نیز  را  ملی  تیم های  تمامی  بر  نظارت 

برعهده دارد.«
هر زمان صحبت از کمیته فنی می شود، 
جمله معروف علی پروین، پیشکسوت 
فوتبال را به یاد می آوریم، که در خصوص 
این کمیته عنوان داشت که کمیته فنی 
»کشک« است. رئیس کمیته فنی در 
این خصوص بیان می کند: »امیدوارم 

که این گونه نباشد. مسئولیت اعضای 
عضا  ا و  ست  ا مشخص  فنی  کمیته 
براساس وظایفی که برعهده دارند، در 

این کمیته فعالیت می کنند.«
مدیر توسعه و پیشرفت فوتبال کشور 
در خصوص برنامه جامع 12 ساله برای 
فوتبال ایران می گوید: »این برنامه در 
برنامه  این  و  نهایی شدن است  حال 
یک هفته بعد از تأیید رئیس فدراسیون 
روی سایت فدراسیون فوتبال بارگذاری 
که  است  این  ما  هدف  شد.  خواهد 
و  نیم  ا بد ا  ر ل  فوتبا جامعه  ت  نظرا
کنیم.  ترمیم  را  برنامه  این  اشکالات 
مختلف  حوزه های  در  برنامه  این  در 

فوتبال از جمله آموزش، جوانان و... 
برنامه ریزی شده است و می تواند چراغ 

راه فوتبال مان باشد.«
جلالی در خصوص این برنامه می افزاید: 
»این 12سال را به 3 بخش4 ساله تقسیم 
و  است  تغییر  اول  بخش  که  کردیم 
و  پیشرفت  به  هم  دیگر  بخش های 
موفقیت اختصاص دارد. علاوه بر این 
برنامه  سال   4 این  از  کدام  هر  برای 
را اجرا  یکساله داریم و این برنامه ها 
خواهیم کرد. درخواست من از جامعه 
فوتبال این است که در این مسیر به 
ما کمک کنند. دغدغه اصلی من در 
اجرا  فوتبال  جامع  برنامه  خصوص 
است چرا که ما در این مورد ضعف هایی 
داریم. البته برای رفع این دغدغه هم 
راه هایی را پیش بینی کردیم تا در صورت 
تغییرات افراد مسئول در فدراسیون 

فوتبال، این برنامه اجرا شود.«
رئیس کمیته فنی فدراسیون فوتبال 
تیم  یط  شرا ص  خصو ر  د همچنین 
ملی بیان می کند: »تمرینات تیم ملی 
برنامه ریزی شده است و این تمرینات 
در فیفادی ها به صورت منظم برگزار 
خواهد شد. در حال حاضر تلاش تمامی 
اعضای تیم ملی کسب نتیجه در مرحله 
انتخابی جام جهانی  سوم مسابقات 
2026 است. البته صلاح نیست تا در 

مورد تیم ملی صحبت کنیم.«

سبق  ا ن  ه با ز ا و ر د ن  یا یز عز سعید 
پرسپولیس می گوید، جهت حضور در 
آسیا دروازه بان خارجی برای پرسپولیس 

بهترین گزینه است.
 

بعد از جدایی بیرانوند پرسپولیس 
نتوانسته دروازه بان ششدانگی به 

خدمت بگیرد. در این رابطه چه نظری 
دارید؟

خوبی  شکل  به  اصلاً  بیرانوند  جدایی 
از  ج  خار دروازه بان  این  و  نشد  انجام 
که  رویه ای  و  فوتبال  در  معمول  عرف 
بازیکنانش  بقیه  خصوص  در  باشگاه 
امر  این  که  بود  پول  خواهان  داشت، 
به نظرم باشگاه  نبود.  در عمل شدنی 
در این خصوص مقصر نیست هر چند 
باید زودتر قید این دروازه بان را می زد 
اقدام  برای جذب دروازه بان جدید  و 
وازه بان  در گوهری  معتقدم  می کرد. 
رفیعی  همین طور  است  خوبی  خیلی 
خوبی  درخشش  قبل  فصل  هم  او  که 
از خود در لیگ نشان داد اما به نظرم 
پرسپولیس برای اینکه خیالش از دروازه 
در لیگ نخبگان راحت شود حتماً باید 
بگیرد.  خدمت  به  خارجی  سنگربان 
ملی  تیم  دروازه بان  بودم  شنیده  من 
خوبی  خیلی  دروازه بان  که  ازبکستان 
دیده ام،  را  او  بازی های  و  هست  هم 
به  اما  بیاید  پرسپولیس  به  است  قرار 

حضور  که  شد  چطور  نمی دانم  یکباره 
این دروازه بان در تیم میسر نشد و هنوز 
نتوانسته  باشگاه  است،  هنوز  که  هم 
در زمینه جذب دروازه بان موفق عمل 
کند. قطعاً مدیرعامل باشگاه باید زودتر 
تصمیم بگیرد و دروازه بان خوب خارجی 

جذب کند.
قبول دارید که هیچ دروازه بانی جز 

بیرانوند نمی تواند شرایط خیلی خوبی 
را برای پرسپولیس به وجود بیاورد؟

نه، قبول ندارم چون فقط بیرانوند نبوده 
که در بسته نگه داشتن دروازه پرسپولیس 
مؤثر بوده بلکه مدافعان خوبی در تیم 
بوده اند که اجازه ندادند فشار زیادی به 

پرسپولیس وارد شود ضمن اینکه ما نباید 
در  قبل  فصل  بیرانوند  کنیم  فراموش 
چند بازی اشتباهات خیلی بدی داشت؛ 
بازی برگشت مقابل استقلال  مثلاً در 
خوزستان او گل های خیلی بدی خورد 
یا در چند بازی هم مقصر اصلی گل های 
خورده بود. اما جدا از مدافعان خوب، در 
تیم پرسپولیس هافبک ها و مهاجمان 
بسیار خوبی هم حضور داشتند که مثلاً 
در همان بازی مقابل استقلال خوزستان 
موفق شدند کار را درآورند و بازی باخته 
با سه گل اختلاف را به برد چهار بر سه 
تبدیل کنند که در حساس ترین مقطع 

لیگ واقعاً کاری بزرگ بود.
متأسفانه الان ما در فوتبال مان با 
کمبود حضور بازیکن خارجی هم 

مواجه شده ایم!
وقتی ما در فوتبال مان خیلی از چیزها 
مانند سقف بودجه را نمی توانیم رعایت 
کنیم، مشخص است که مسائلی مانند 
کمبود سهمیه خارجی هم پیش می آید. 
خارجی  بازیکنان  حضور  اگر  نظرم  به 
شود،  آزاد  دروازه بان ها  مورد  در  مثلاً 
با  و  قیمت دروازه بان ها شکسته شده 
حضور دروازه بان های خارجی باکیفیت 
واقعاً فوتبال ما رشد می کند؛ چه بسا که 
دیدیم حضور بازیکنان ازبکستانی مانند 
ماشاریپوف و اورونوف چقدر به تیم های 

ما کمک کرد.
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فعلاً در مورد تیم ملی صحبت نمی کنیم

جلالی: امیدوارم کمیته فنی »کشک« نباشد
باید زودتر قید بیرانوند را می زدند

عزیزیان: پرسپولیس برای آسیا گلر خارجی می خواهد

بررسی آخرین وضعیت استادیوم پیر پایتخت با حضور نمایندگان قرمز و آبی

ورزشگاه آزادی اسیر گرد و غبار بازسازی

خبـــری کـــه یکـــی دو روز هـــواداران 
تراکتـــور را جـــذب خـــود می کنـــد و 
دیگر اثـــری از آن نخواهیم دید. البته 
آزمـــون در مصاحبه هـــای قبلـــی خود 
تأکید کـــرده بود که در لیـــگ ایران به 
تراکتـــور علاقه منـــد اســـت اما همین 
نکتـــه بـــه تنهایـــی نمی توانـــد باعث 

حضـــور او در تیم تبریزی شـــود.
آزمون این روزها در آلمان حضور دارد 
و در مذاکره با مســـئولان بایرلورکوزن 
دنبـــال راهی برای جدایـــی می گردد. 
این مســـیر شاید به اســـپانیا و باشگاه 
سویا ختم شـــود که نیمی از دستمزد 
کنونـــی ســـردار در لورکـــوزن را بـــه او 
پیشنهاد داده و البته در حال مذاکره 
اســـت تـــا ســـتاره تیم ملـــی ایـــران را 
بـــرای یک فصـــل قرض بگیـــرد. هنوز 
کســـی نمی داند آینده ســـردار به چه 
شـــکل رقم خواهد خورد. شـــاید هم 
بازگشـــت بـــه زنیـــت و لیگ روســـیه 
و شـــاید هـــم بـــه فوتبـــال آســـیا در 
دســـتورکار شـــماره20 تیم ملـــی ایران 

قـــرار بگیرد.
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